
 

 

 

SCHRIFTELIJKE VRAAG    
Artikel 32 Reglement van orde voor de vergaderingen 

en andere werkzaamheden van de Raad

 

Schriftelijke vraag aan ☒ het college van burgemeester en wethouders  ☐ de burgemeester 

Onderwerp: Artikel in Brabants Dagblad van 17-10-2020 jl., getiteld ‘100 miljoen winst voor 
(jeugd)zorg Tilburg e.o ’.  
 

Het onderzoek waarover het Brabants Dagblad afgelopen zaterdag publiceerde, toont aan dat een op 

de vijf bedrijven en stichtingen in de zorgregio Hart van Brabant, met centrumgemeente Tilburg, in 

2018 meer dan 10% winst maakte. Bij commerciële jeugdzorgaanbieders was dat zelfs 40%. Uit het 

gezamenlijk onderzoek van Follow the Money en het Brabants Dagblad blijkt een gezamenlijk winst 

99,6 miljoen euro voor 121 zorgaanbieders. 

 

UdenPlus is geschokt over deze winstcijfers en bezorgd over de impact daarvan op de kwaliteit van 

zorg.   

 

Vragen: 

 

1. Heeft het college inzicht verworven in de jaarcijfers van 2018 en 2019 van aanbieders van 

jeugdzorg waar de gemeente Uden een subsidierelatie mee onderhoudt?  

 

2. Zo nee, dan vragen wij u dit inzicht op korte termijn te verwerven, zodat de gemeenteraad van 

Uden kan beoordelen of ook bij onze aanbieders van jeugdzorg sprake is van resultaten die 

veel hoger liggen dan voor de continuïteit van de instelling noodzakelijk zijn. 

 

3. Zo ja, wat is uw conclusie? Is er sprake van een positief resultaat dat ruim uitstijgt boven een 

resultaat van ongeveer 2 procent dat nodig is om risico’s op te vangen?  
 

4. Indien dat het geval is, zijn de bij de zorgaanbieder betrokken ouders en jeugdigen, eventueel 

door informatie van de cliëntenraad, daarvan op de hoogte gebracht en hoe is daarop 

gereageerd?   

 

5. Indien het resultaat hoger is dan noodzakelijk op welke wijze hebben de in behandeling 

zijnde jeugdigen daarvan geprofiteerd?  

 

6. Indien het resultaat fors hoger is, heeft dat in de onderhandelingen met de zorgaanbieders 

nog invloed gehad op de tariefafspraken? 

 

7. Houdt de aanbieder zich aan de Wet normering topinkomens, waarin wordt aangegeven wat 

de maximale loonkosten mogen zijn voor de bestuurder(s) van de zorgorganisatie?  

 

 

Datum indiening : 20-10-2020  

Fractie : UdenPlus  

Naam indiener : Tinie Kardol  

Einddatum: 19-11-2020 

Id.nr. iBabs: 131 



 

2 

 

 

 

ANTWOORD OP SCHRIFTELIJKE VRAAG 
Artikel 38 Reglement van orde voor de vergaderingen 

en andere werkzaamheden van de Raad

 

Antwoord door:  ☒ college van burgemeester en wethouders van Uden  ☐ burgemeester 

Datum: 10-11-2020 

 

Antwoord op vraag 1, 2 en 3. 

 

Nee, het college heeft niet zelf inzicht verworven in de jaarcijfers van 2018 en 2019 van aanbieders 

van jeugdzorg. Zoals bekend hebben wij de inkoop van gespecialiseerde jeugdhulp regionaal 

georganiseerd via de centrumgemeente ‘s-Hertogenbosch. De inkoop wordt uitgevoerd door de 

Regionale Inkooporganisatie (RIOZ). RIOZ ontvangt en analyseert jaarlijks de jaarverslagen en –
rekeningen van gecontracteerde aanbieders. Wij hebben zelf geen subsidie relatie met aanbieders van 

jeugdzorg. 

 

Uit de door RIOZ verrichte analyse blijkt dat er bij enkele aanbieders die door RIOZ zijn 

gecontracteerd, sprake is van een winstmarge van meer dan 2%.  Waarbij overigens gezegd moet 

worden dat in onze regio een norm van circa 3,5% gehanteerd wordt. 

Als RIOZ constateert dat er mogelijk sprake is van bijzonderheden wordt de jaarrekening ook 

onafhankelijk door een externe partij geanalyseerd. Signalen over bijvoorbeeld (te) hoge winstmarges 

worden uitgelicht en besproken met de betreffende aanbieders. Als wordt vastgesteld dat marges 

behaald zijn door onrechtmatig handelen wordt het contract ontbonden. Maar zolang dit onrechtmatig 

handelen niet is vastgesteld hebben wij geen grond om in te grijpen. 

 

Veel aanbieders werken in meerdere regio’s (en soms ook nog vanuit meerdere financieringsstromen). 
Dit maakt heet lastiger om te bepalen waar “bovenmatige winsten” uit voortkomen.  De eerste stap is 

daarom ook altijd eerst om de dialoog met de aanbieder aan te gaan en een verklaring te vragen. Dit 

betekent dat je afhankelijk bent van de informatie die wordt gegeven. Het vergt vaak langere adem en 

meerdere invalshoeken om te doorgronden of er sprake is van winstmarges waarbij het aannemelijk is 

dat hier een integriteitsissue onder ligt. 

 

Antwoord vraag 4. 

Wij weten niet of ouders en jeugdigen op de hoogte worden gebracht van de jaarrekeningresultaten 

van de aanbieder van wie ze hulp ontvangen 

 

Antwoord vraag 5 

Dit zal per aanbieder verschillen. In de nieuwe contracten die met ingang van 2022 worden afgesloten 

willen we nog meer grip krijgen op de hulp die voor kinderen wordt ingezet. In deze contracten wordt 

daarom een bijzondere voorwaarde opgenomen. Als een aanbieder meer dan 5% van het zorggeld 

overhoudt, dan moet dit geld direct ten goede komen aan de hulp voor de kinderen.  

 

Antwoord vraag 6 

De contractafspraken die met aanbieders gemaakt zijn voor 2021, zijn gebaseerd op een 

tarievenstructuur die door de regio is opgesteld in samenwerking met een onafhankelijk 

gespecialiseerd bureau. 
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Antwoord vraag 7 

Uit het onderzoek van Follow the Money blijkt dat er enkele bestuurders zijn die meer lijken te 

verdienen dan de Wet Normering Topinkomens stelt. 

 

 

 


